
 
 

OKTATÁSI, KULTURÁLIS ÉS SPORTBIZOTTSÁG 
 

2013. január 22-ei ülésének 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E  
 
 
 

• 1/2013. (I. 22.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a Püspökladány 

Sportjáért Alapítvány tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadására 

javasolja a képviselő-testületnek. 

 

• 2/2013. (I. 22.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a 2013/2014. 

nevelési évben történő óvodai beiratkozásról szóló előterjesztés határozati 

javaslatában foglaltakat elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 

 

• 3/2013. (I. 22.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a Dorogi Márton 

Városi Könyvtár és Művelődési Központ Szervezeti és Működési 

Szabályzatának átruházott hatáskörben történő jóváhagyását a 2013. februári 

ülésére elnapolja, s egyben az intézmény igazgatóját kötelezi, hogy a bizottság 

által hiányolt mellékletekkel és kiegészítésekkel ismételten nyújtsa be az 

SZMSZ-t fenntartói jóváhagyásra. 

 

 
 
 



J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült: az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság 2013. január 22-ei soros ülésén 
 

Helyszín: Városháza, tanácskozóterem 
 

Jelen vannak: a bizottság tagjai a jelenléti ív szerint, 
 Márkus Gábor alpolgármester, 
 Lovas Norbert kuratóriumi elnök, 
 Kiss Istvánné igazgató, 
 Tányér József igazgató, 
 Fekete Ilona kulturális menedzser, 
 Fodorné Szabó Mária intézményfelelős 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 

Köszönti az ülés résztvevőit.  
Megállapítja, hogy a bizottság határozatképes, mivel a bizottság tagjai közül 4 fő jelen 
van. Bejelenti, hogy Borsos László jelezte távolmaradását, egyéb elfoglaltsága miatt, 
így igazoltan van távol. 
A meghívó szerint 4 napirendi pontot fog megtárgyalni a bizottság. Megkérdezi, van-e 
javaslat további napirendi pont felvételére? Megállapítja, erre vonatkozó 
kezdeményezés nincs. 
Kéri, hogy a bizottság a meghívóban szereplő napirendekről szavazzon. 
 

A bizottság a meghívóban szereplő napirendi pontokat 4 igen szavazattal elfogadta. 
 
 

1. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Köszönti a Sport Alapítvány kuratóriumának elnökét, aki első ízben vesz részt a 
bizottság ülésén.  
Elnök urat kérdezi, szeretné-e szóban kiegészíteni a tájékoztatót? 
Nem kívánja kiegészíteni. 
Kérdések feltevésére ad lehetőséget. 
Mivel nem lát jelentkezőt, szeretné megkérdezni, hogy a közhasznú jelentésben mit 
jelent a zárójelben, hogy előzetes? 
 
 
LOVAS NORBERT kuratóriumi elnök 
 
A tájékoztatót a titkárral közösen készítették, a közhasznú jelentést a titkár állította 
össze, így erre nem igazán tud érdemben válaszolni. 
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KOVÁCS KRSIZTINA bizottsági elnök 
 

Ezen az ülésen kettős szerepet tölt be, ezért mint a Sport Alapítvány alelnöke szeretne 
segíteni a válaszadásban. A titkár készíti a közhasznú jelentést, ezzel zár le egy 
időszakot. A jogszabály értelmében ezt a jelentést tovább kell küldeni. Elküldéskor 
egy nyomtatványt kell a jelentéshez csatolni, ami 1.050.- Ft, ezt az összeget a 
kiadásoknál még fel kell vezetni. Mivel ez még hiányzik, ezért előzetes a jelentés. 
 
 

SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 

Azt szeretné megtudni, ki minősül egyéni sportolónak? Kell-e hozzá díj, igazolás vagy 
valami egyéb? 
 
 

LOVAS NORBERT kuratóriumi elnök 
 

Akik támogatásban részesültek, évek óta űzik ezeket a sportokat. Egyéni sportoló, aki 
nem csapatsportot űz. 
 
 

KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 

A kuratórium pályázatot hirdet csapatok és egyéni sportolók számára. A pályázónak le 
kell írnia mihez kéri a támogatást. Egyéni sportoló pl. az, aki egyedüli a városban egy 
adott sportágban. Nem tagja klubnak, egyesületnek és egyénileg készül fel a 
versenyekre. Pl. a lövészeket támogatja a kuratórium, évente, több nemzetközi 
versenyen vesznek részt, az útiköltséghez járul hozzá az alapítvány. 
 
 

DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 

Szeretné megtudni, Egri László miért kap olyan magas támogatást? 
 
 

LOVAS NORBERT kuratóriumi elnök 
 

Eredményei kimagaslóak, nagyon ügyes sakkozó. Több versenye van éves szinten, 
mint pl. Szőllősi Istvánnak. 
 
 

KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 

Egri Lászlót nem csak a kuratórium támogatta. Versenyeken való részvételét az FMF 
szponzorálja. Mivel ezek az összegek megjelölt támogatásként jelennek meg az 
alapítványnál, így csak a címzettnek lehet odaadni. A támogatási összegeket ő beszélte 
át a titkár úrral. A kuratóriumtól hasonló összeget kapott, mint más egyéni sportoló.  
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Tomka János duatlonra vitt három csapatot versenyezni a tartalék keretből. Ezt a 
keretet a kiugró sporteredményekre tartogatják, amire még év elején nem lehet 
számítani. Az Országos Diákolimpia döntőjébe jutott mindhárom csapattal. A jövőben 
már egyesületként fognak működni. 
 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
Egri László a sakk szakosztály elnöke, mindkét gyermeke országos, nemzetközi 
díjakat ért el. A duatlonban nem csak Tomka János családtagjai vesznek részt, hanem 
más gyerekeket is versenyeztet. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A kérdések sorát lezárja. 
Van-e valakinek véleménye? 
 
(Márkus Gábor alpolgármester úr megérkezett). 

 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Egy vízilabdázó anyukájával beszélt, szó szerint szeretné idézni az általa mondottakat: 
„Szégyen gyalázat, hogy a városnak megint nincs uszodája.” Egyetért vele és 
felháborítónak találja, hogy mivel nem nyereséges télen az uszoda, akkor „zárjuk be”. 
Varga Lajos kijelenti, hogy veszteséges, akkor bezárják különböző indokokkal. A 
vízilabdázókat, úszókat kiemelten kezelték régebben, az utóbbi időben nem. Lesújtó a 
véleménye az anyukának, de igazat adott neki. Valamit lépni kell, tenni kell ellene, 
hogy ne így legyen. Nem mindig azt kell működtetni, ami nyereséges. A város, a lakók 
érdekét kell nézni bizonyos esetekben és nem egy gazdasági társaságét. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Ő is egyet ért az anyukával. Egy gyógyfürdő működését nem csak a nyereség oldaláról 
kell nézni. Oda kell szoktatni az embereket, nem pedig bezárni az alacsony 
látogatottság miatt. Kaba üzemeltetni tudja a fürdőjét, Karcag fejlesztette, 
Füzesgyarmat üzemelteti. Jelezni fogja a testületi ülésen a problémát, behatóan kell 
vele foglalkozni. Nem ilyenkor kell végezni a csempézést. 
Szeretne szólni a tájékozatóról: felvázolta az éves munkát, kitűnt mennyi pénzzel 
rendelkezik az alapítvány. A kuratórium számára fontos az utánpótlás nevelés 
támogatása. Évente megrendezik az Év Ifjúsági Sportolója díjátadó ünnepséget, meg 
választják az Év Edzőjét. 
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A benyújtott pályázatokból látszik az igény, a jogos igény a támogatásra. A szülők 
nem tudják megfizetni a drága sportokat. Az alapítvány is az alapsportokat tudja 
támogatni.  
Tudomása szerint a TAO-s pályázatokat kiterjesztik a többi sportágra is, nem csak az 
öt látványsport számára lesz bevételi forrás. Ez új lehetőségeket biztosít az egyesületek 
számára. A TAO-s támogatást igénybevevők részére kevesebb támogatást kellene 
nyújtani, így más pályázóknak is jutna, vagy több támogatás jutna. 
Jónak találja a tájékoztatót, elfogadásra javasolja. 
 
Amennyiben nincs több vélemény szavazásra kéri fel a bizottságot. 
 
A szavazás eredménye:  4 igen szavazat 
 
1/2013. (I. 22.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Püspökladány Sportjáért Alapítvány tevékenységéről szóló tájékoztatót 
elfogadására javasolja. 
 
 
Határidő: 2013. január 31. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
2. Napirend 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Intézményfelelős asszonyt kérdezi, van-e kiegészíteni valója a napirendi ponthoz? 
 
 
FODORNÉ SZABÓ MÁRIA intézményfelelős 
 
Az előterjesztés a jelenleg hatályos jogszabályok alapján készült. Úgy gondolja 
minden információt tartalmaz, ami a döntéshez szükséges. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kérdése van-e valakinek az előterjesztéshez?  
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DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 

Az óvodavezetőtől szerette volna megkérdezni, mennyi gyermek maradt vissza az 
előző évben? 
 
 

KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök  
 

Válaszadásra felkéri Zagyváné Varga Ilonát, aki az Egyesített Óvodai Intézmény 
általános helyettese. 
 

ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 

A korábbi évekhez hasonlóan kb. 20% volt. Az új törvény értelmében a 
tankötelezettség ideje augusztus 31-ig kitolódott. Eddig áprilisi, májusi születésű 
gyerekek maradtak vissza. Bizonyára most a nyári születésű gyerekek közül maradnak 
többen az óvodában. Várhatóan a visszamaradók aránya nem lesz nagyobb ezután 
sem. 
 
 

DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 

Tudnak-e ragaszkodni a beiskolázási körzethez, ahova tartozik a gyerek? Az iskolai 
körzetre gondol. 
 
 

ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 

Ettől ők távol tartják magukat. Nem befolyásolják a szülőt, hogy melyik iskolába 
írassa be a gyermekét. Azonos lehetőséget adtak minden iskolának, beleértve az 
egyházi iskolát is, az óvodai szülői értekezleteken. 
 
 

DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 

Milyen a kapcsolat az Erőss Lajos Általános Iskolával? 
 
 

ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 

Megítélése szerint, jó. 
 
 

DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 

Egészségügyi nap volt a református iskolában. Úgy volt, hogy a gyerekek az 
óvónőkkel közösen mennek el. Mi igaz abból, hogy az óvodavezető egy körtelefonnal 
ezt megtiltotta? 



6 
 
ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
Nem hívták meg őket időben, előző nap szólt az iskola igazgatója, hogy várják a 
gyerekeket a rendezvényre. Az óvónők a szülőket értesítették, a szülők vitték el a 
gyerekeket, mivel az idő rövidsége miatt nem tudták megszervezni az óvodában 
maradó gyerekek megfelelő felügyeletét. Az együttműködési megállapodáshoz kötik 
magukat, ami nincs benne arról a szülőket tájékoztatják, a szülő dönti el, hogy elviszi-
e a gyerekét, vagy nem. Az óvoda egy nap alatt nem tudja megszervezni a részvételt és 
a felügyeletet. Ehhez több idő kell, hiszen a szülőket meg kell kérdezni, mit szeretne, a 
gyermeke az óvodába maradjon, vagy részt vegyen a rendezvényen. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A kérdések körét lezárja.  
Véleményeket kér, amennyiben van. 
Nincs. 
A fenntartó feladatát a törvény szabályozza. Az előterjesztés és a határozati javaslat is 
egyértelmű, világos.  
Annyit azért szeretne hozzátenni, hogy az előterjesztésben leírt számadatok alapján 
elszomorító a születések száma. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
 
A szavazás eredménye:  4 igen szavazat 
 

2/2013. (I. 22.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 

Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a 2013/2014. nevelési évben történő óvodai beiratkozásról szóló előterjesztés 
határozati javaslatában foglaltakat elfogadásra javasolja. 
 
 
Határidő: 2013. január 31. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 

3. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kéri A bizottság tagjait vegyék elő a Dorogi Márton Városi Könyvtár és Művelődési 
Központ Szervezeti és Működési Szabályzatát. 
Igazgató urat kérdezi, kívánja-e kiegészíteni a szabályzatban leírtakat? 
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TÁNYÉR JÓZSEF igazgató 
 
Nem. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kérdésekre ad lehetőséget. 
 
 
ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
A dolgozók jóváhagyását nem látja. Ismerik-e a dolgozók az SZMSZ tartalmát? 
 
 
TÁNYÉR JÓZSEF igazgató 
 
Írásos formában látták, nem szavaztak róla. 
 
 
SZABÓ ATTILÁNÉ bizottsági tag 
 
A munkaköri leírást látták-e? 
 
 
Igazgató úr nem válaszolt a feltett kérdésre. 

 

 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
Mellékletek miért nincsenek csatolva? A 8. sz. mellékletre hivatkozik a szövegben, 
ami fel sincs sorolva a tartalomjegyzékben. Pénzügyi szabályzatra lenne kíváncsi, 
hogy az mit tartalmaz? 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Minden intézménynek a belső szabályzata alapján kell dolgoznia.  
Összehívta-e a dolgozókat Igazgató úr?  
A mellékleteket jó lett volna ismerni. Megítélése szerint az SZMSZ jogszabályt sért. 
Régóta készül ez az SZMSZ, elég sok problémát vetett fel tavaly óta. 
Világosan látszik, hogy nem egységesek a szabályok a könyvtári szakemberek és a 
közművelődési szakemberek tekintetében. Az SZMSZ egységes, követhető feltételeket 
kell, hogy szabjon valamennyi dolgozóra nézve. Éves munkaterv, hol van? Jóvá kell  
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hagyni. Egyáltalán van-e? Szeretné látni. Az 1997. évi CXL. törvény világosan leírja a 
munkatervnek mit kell tartalmaznia.  
Nem tartja szerencsésnek, hogy az intézménynek különböző honlapja van. Egy 
honlapnak kellene lennie és azon megjeleníteni mindhárom tevékenységet.  
Miért csak a Méliusz Juhász Péter Könyvtár van megjelölve szakmai tanácsadó 
szervnek? 
 
 
FODORNÉ SZABÓ MÁRIA intézményfelelős 
 
Sokszor elmondta már, de újra szeretné megerősíteni, a Művelődési Központ 2010-ben 
beolvadással megszüntetésre került. Akkor sem tartotta szerencsésnek és azóta sem 
változott meg a véleménye, hogy az intézmény nevében megmaradt a Művelődési 
Központ elnevezés, hiszen valójában nincs Művelődési Központ és ez sok félreértésre 
ad okot. Könyvtár működik, ami ellátja a közművelődési feladatokat is a 
közművelődési szakemberek által. Valójában, egy szakfeladat a közösségi színtér 
működtetése. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Szeretné látni a pénzügyi szabályzatot. A pénz és értékkezelési szabályzat mit 
tartalmaz? Az intézmény önállóan működő költségvetési szerv. Az SZMSZ-ben az 
van, hogy a bankszámla feletti rendelkezési jogosultság a GESZ feladatkörébe 
tartozik. Nem érti, nem látja mire van joga, mire nincs az igazgatónak, a GESZ 
vezetőjének. 
Eltérő munkarendet sem igazán érti. Idézi a 11. oldal 2-3. mondatát. „Az eltérő 
munkarendben dolgozók munkaidejét úgy kell kialakítani, hogy havonta legalább egy 
összefüggő szabad hétvége biztosított legyen. A munkaidő beosztásokat – melyeket a 
koordinátorok készítenek – annak megkezdése előtt legalább egy héttel korábban és 
egy héttel korábban és egy hétre előre kell az alkalmazottakkal közölni.” Ennek hogy 
gondolja a megvalósítását Igazgató úr? Az Ifjúsági Ház és a Művelődési Ház 
tekintetében ezt nem lehet betartani. „Beesik” egy program, amit még egy héttel 
korábban nem lehet tudni, akkor ezt már nem tudják betartani, mert ebben az esetben 
bent kell lenni az intézményben. Nem életszerű a nyitva tartás – zárva tartás 
megszervezése. 
Rugalmas munkaidő vagy eltérő munkarend? Nem mindegy. Rendkívüli zárva tartás. 
Hogy dolgozzák le? Ez sem világos. 
Dolgozói létszám, akár hogy számolja, nem stimmel. 
Fiókkönyvtár – mi a helyzet vele?  
Ifjúsági Ház feladata és tevékenységi köre leírásánál nincs szakember a feladathoz 
rendelve, a közművelődési csoportnál pedig feltüntetésre került 1 fő kulturális 
menedzseri és ifjúsági feladatot ellátó és 1 fő közművelődési és ifjúsági feladatot ellátó 
szakember a a közművelődési feladatokat ellátó 2 fő szakember mellett.  
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A szervezeti felépítés ábrája teljesen mást mutat, átláthatatlan. Alá-felé rendeltség nem 
világos. Ugyanaz az állomány feltüntetésre került a kulturális menedzser alatt is és a 
közművelődési közösségi színtér koordinátor alatt is. A szervezeti egységnek össze 
kellene érniük. Miért van három nyitott egysége? Sok minden zavaros ebben az 
SZMSZ-ben. Szeretne tiszta, világos képet kapni. Ennek érdekében javaslatot szeretne 
tenni arra, hogy bár a jogszabályi előírásoknak megfelelő tartalommal rendelkezik az 
SZMSZ, nem sérti az államháztartásról szóló törvény végrehajtási Korm. rendeletét, 
de nem átlátható, nem a gyakorlatot tükrözi, mintha nem is a Dorogi Márton Városi 
Könyvtár és Művelődési Központra készült volna. A dolgozókkal együtt beszéljék át 
és azután kerüljön újra a bizottság elé. 
Igazgató úrnak megadja a szót, válaszoljon a kérdésekre, illetve reagáljon az 
elhangzottakra. 
 
 
TÁNYÉR JÓZSEF igazgató 
 
Nem kíván válaszolni, kéri, hogy a bizottság ne hozza meg a döntését. Kijavítja a 
tartalmi és formai hibákat és újra benyújtja elfogadásra. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Igazgató úr ezek szerint, egyetért a feltárt hibákkal. 
 
 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
Nincs nyoma, hogy tárgyalta és elfogadta a dolgozók közössége. Ezt nem elég szóban 
állítani, készüljön róla jegyzőkönyv. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Átruházott hatáskörben kellene a bizottságnak elfogadnia az SZMSZ-t. A mellékletek 
ismeretében szeretné, ha úja napirendre tűznék és ismét tárgyalnák. 
 
Javasolja, hogy napolják el a döntést és egy hónap múlva tárgyalják újra a kijavított 
SZMSZ-t. 
 
Szavazásra szólítja fel a bizottságot, amennyiben ezzel a javaslattal egyetértenek. 
 
A szavazás eredménye:  4 igen szavazat 
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3/2013. (I. 22.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Dorogi Márton Városi Könyvtár és Művelődési Központ Szervezeti és 
Működési Szabályzatának átruházott hatáskörben történő jóváhagyását a 2013. 
februári ülésére elnapolja, s egyben az intézmény igazgatóját kötelezi, hogy a 
bizottság által hiányolt mellékletekkel és kiegészítésekkel ismételten nyújtsa be az 
SZMSZ-t fenntartói jóváhagyásra. 
 
Határidő: azonnal, illetve szövegben 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
4. Különfélék 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Polgári bálról tájékoztatja a jelenlévőket. A „kis” Petőfi iskola tornatermébe lesz 
február 2-án. A meghívókat kiküldték. Szeretettel várják a vendégeket. 
 
Köszöni a részvételt, az ülést bezárja. 
 
 
 
 

K.m.f. 

 
 
 
 
 

 
F o d o r n é  Szabó Mária     K o v á c s  Krisztina 
     jegyzőkönyvvezető           bizottsági elnök 
 
 
 
 


